
 

 

 

Kulturministeren 

 

Kulturministeriet 

Nybrogade 2 

1203 København K 

 

Tlf : 33 92 33 70 

Fax : 33 91 33 88 

E-mail : kum@kum.dk 

Web : www.kum.dk 

Dok. nr. 2466019 

 

 

Folketingets Kulturudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

11. december 2014 

Folketingets Kulturudvalg har den 27. november 2014, efter ønske fra Kim Andersen 

(V), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 74 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål: 

 

”Ministeren bedes redegøre for hvilke fredninger, såvel indvendigt som udvendigt, der 

er pålagt Hack Kampmanns bygning, Vester Allé 12 i Aarhus. Vil disse fredninger være 

gældende i samme omfang, når erhvervsarkivet eventuelt er fraflyttet? Hvad vil det 

medføre/koste at opretholde disse fredningsmæssige pålæg fremadrettet uanset 

anvendelse? Hvilke anvendelsesmuligheder ser ministeren for sig, af Hack Kampmanns 

bygning, hvis Erhvervsarkivet flyttes til Viborg?” 

 

Svar: 

 

Jeg kan oplyse, at fredningen af Hack Kampmanns bygning på Vester Allé 12 i Aarhus 

ifølge FBB (Kulturstyrelsens register over fredede og bevaringsværdige bygninger i 

Danmark) omfatter: 

 

”Biblioteksbygningen, forarealet med mure og indkørsel samt læsesalens nagelfaste 

inventar inkl. lysekronerne (1898-1901 af Hack Kampmann). Fredet 1988.” 

 

Fredningen er gældende, uanset hvad bygningen anvendes til. 

 

I forbindelse med Kulturstyrelsens igangværende fredningsgennemgang får ejer en 

fredningsbeskrivelse, og Kulturstyrelsen tilbyder desuden alle ejere en vejledende 

handlingsplan. Handlingsplanen rådgiver om vedligeholdelse samt prissætter 

eventuelle nødvendige byggearbejder. Det giver ejeren et overblik over omkostningerne 

til de mest nødvendige byggearbejder i den fredede bygning ud over løbende vedligehold 

og istandsættelse. Kulturstyrelsen har endnu ikke færdiggjort en fredningsbeskrivelse 

eller en konkret handlingsplan for Vester Allé 12. Der foreligger derfor ikke noget skøn 

over forventede udgifter på den pågældende bygning. 
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Side 2 

Hvad angår den fremtidige anvendelse af bygningen, henviser jeg til mit svar på 

spørgsmål nr. 33 fra Folketingets Kulturudvalg. 
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